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 informace ze zastupitelstva, hospodaření obce 

 aktuálně ze stavby 

 dopravní informace: D8, jízdné, jízdní řády  

 podrobně k dani z nemovitosti  

 kotlíkové dotace, odstávka elektřiny 

 novinky z mateřské školy, příspěvek na školu v přírodě/lyžařský kurz 

 aktuality ze spolků a kroužků – senioři, fotbal, turisti, zdravotníci 

 reportáže z nedávných akcí v obci 

 pozvánky na sportovní a kulturní akce 

 výročí Sokola 
 

 

1. června – Mezinárodní den dětí 

5. června – Světový den životního prostředí 

14. června – Světový den dárců krve 

19. června  - Den otců (3. neděle v červnu) 

21. června – První letní den (začátek letního slunovratu v  11:14 hod.) 

21. června – Světový den hudby 

27. června – Den památky obětí komunistického režimu  
 

 „Je-li červen deštivý, krásný červenec nás navštíví.“ 

„Suchý červen plní sudy dobrým vínem.“ 
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Dne 16. 5. 2022 se sešlo zastupitelstvo obce Nová Ves na svém pravidelném 

zasedání v počtu 7 členů. Přítomni byli: M. Exner, Ing. R. Hakrová, E. Vosmíková, 

L. Jansa, Ing. B. Tobiášková, Ing. P. Štorek, M. Pánková. Nepřítomni byli:              

J. Malenovská a P. Verner. 

Zastupitelstvo na svém zasedání mimo jiné: 

 Vzalo na vědomí zprávu o hospodaření obce za březen 2022. 

 Schválilo rozpočtové opatření č. 3/2022. 

 Vzalo na vědomí zprávy kontrolního, finančního a kulturního výboru. 

 Projednalo žádost o odkoupení pozemku p. č. 29/4 a část pozemku p. č. 

29/1 v k. ú. Nová Ves u Nelahozevsi.  

 Schválilo dodatek č. 1 ke Smlouvě o zajišťování a financování dopravní 

obslužnosti. 

 Stanovilo počet členů zastupitelstva obce Nová Ves na volební období 

2022 – 2026. Ponechán stávající počet 9 zastupitelů. 

 Schválilo plnou moc pro starostu obce na zastupování obce Nová Ves        

na valné hromadě společnosti Vodárny Kladno - Mělník a.s., konané dne 

26. 5. 2022. 

V diskuzi se hovořilo o: 

- průběhu stavby, značení objízdných tras a zákazů vjezdu, dodržení 

harmonogramu výstavby, 

- dani z nemovitosti (viz podrobně článek ve zpravodaji na str. 6),  

- nově vyznačených cyklostezkách v obci – problematický úsek v podchodu 

pro pěší v Nových Ouholicích – bude zažádáno o změnu trasy, 

- nočním svícení v obci vs. úspory při nesvícení. 

Zapsala Lucie Tláskalová/ Kompletní zápis naleznete na webových stránkách Nové Vsi 

www.nova-ves.cz v záložce Samospráva/zápisy ze zasedání zastupitelstva.  

 

 
 

http://www.nova-ves.cz/
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  1. 3. 2022 31. 3. 2022 

BÚ Česká spořitelna I 3 068 435,52 Kč 3 575 606,46 Kč 

BÚ Česká spořitelna II 620 853,49 Kč 687 313,49 Kč 

BÚ ČNB                                              21 345 041,44 Kč 16 881 465,70 Kč 

Pokladna 39 934,00 Kč 120 368,00 Kč 

Celkový stav fin. prostředků 

obce  
25 074 264,45 Kč 21 264 753,65 Kč 

   
Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Dotace Spolek seniorů obce NV 30 000,00 Kč 15. 3. 2022 

Mzdy 65 313,00 Kč 18. 3. 2022 

   
BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

MŠ Nová Ves – příspěvek na 

provoz 
50 000,00 Kč  2. 3. 2022 

Odkanalizování obce NV 375 222,34 Kč  3. 3. 2022 

Odkanalizovaní obce NV 697 449,41 Kč  3. 3. 2022 

Odkanalizování obce NV 3 411 783,19 Kč  3. 3. 2022 

Sociální pojištění 55 011,00 Kč  4. 3. 2022 

Plat 30 329,00 Kč  4. 3. 2022 

Výkon Městské policie Veltrusy 38 400,00 Kč  8. 3. 2022 

Svoz komunálního odpadu 2/2022 43 575,80 Kč 14. 3. 2022 

Svoz tříděného odpadu 2/2022 99 591,21 Kč  14. 3. 2022 

Pojištění hospodářských rizik 35 664,00 Kč 15. 3. 2022 

Splátka jistiny úvěru – kanalizace 104 166, 00 Kč 20. 3. 2022 

Dotace Maraton klub Miřejovice 30 000,00 Kč 28. 3. 2022 

Splátka úroků z úvěru - kanalizace 41 680,59 Kč 31. 3. 2022 

Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Zbývající jistina ke splacení 20 104 182,00 Kč 
 

Připravila ing. Renáta Hakrová, místostarostka 
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Zastupitelstvo obce Nová Ves v září loňského roku rozhodlo jednomyslně o zvýšení 

koeficientu daně z nemovitosti z 1 na 3. Mělo pro to dobré důvody: obec potřebuje 

peníze na rozvoj a na služby, které občanům poskytuje.  

Peníze získává obec z rozpočtového určení daní (RUD) od státu, dále ty, které sama 

vybere za odpady, stočné, poplatky… a jedinou daní, kterou dostává obec od státu 

celou, je daň z nemovitosti (viz tabulka). 

 

 

Služeb, které obec zajišťuje, není málo: je to provoz kanalizace, svoz odpadu, 

provoz školky, provoz veřejného osvětlení, úklid obce, údržba zeleně, údržba 

autobusových zastávek, údržba místních komunikací a tak dále. Obec rovněž dává 

dotace několika spolkům a pořádá kulturní akce. 

Abychom mohli vůbec postavit kanalizaci a aby občané nemuseli platit řádově 

několika desetitisícový příspěvek na kanalizaci, jak je v některých obcích běžné, 

museli jsme si vzít úvěr 25 milionů korun. Tím se obec značně zadlužila. Aby limit 

zadlužení nepřesáhl povolenou hranici, musíme platit kromě běžné měsíční splátky 

104 166 Kč ještě mimořádnou splátku, kterou po nás požaduje zaplatit 

ministerstvo financí. Ta činila v loňském roce 2,2 milionu korun. 

Pozorní čtenáři zpravodaje vědí, že poplatek na odpady, i přes navýšení, hradí 

zhruba polovinu skutečných nákladů. K tomu nám pochopitelně zvedá svozová 

firma ceny za svoz odpadů kvůli vyšším cenám pohonných hmot.  

Jak víte, obec staví chodníky a z obecního na ně budeme muset dát minim.           

10,5 milionu korun. Během stavby se ale mohou ukázat neočekávané vícenáklady.     

Při stavbě silnice a chodníků se musí současně rekonstruovat veřejné osvětlení, 

s tím nejde čekat a rozkopávat chodníky někdy později. Diodové osvětlení nám     

do budoucna sníží spotřebu elektřiny. Stát nás to ale bude 2 miliony korun. 
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Náklady na energie, zejména veřejné osvětlení, ale i na provoz čistíren odpadních 

vod, na provoz úřadu také rostou.  

Vnímáme oprávněné stížnosti občanů na kvalitu cest zejména v zástavbě Nové Vsi. 

Chceme vyasfaltovat cesty v Nové Vsi, je potřeba pod nimi postavit dešťovou 

kanalizaci. Bohužel jsme byli v situaci, kdy jsme vloni museli rozhodnout,                      

že z finančních důvodů počkáme s objednáním projektu. Podobně bychom rádi 

využili štědrých dotací na dostavbu bytů a vestavěli dva malé byty do podkroví 

Restaurace u hasiče ve Starých Ouholicích a současně tu budovu tepelně 

zaizolovali. I tam čekáme s objednáním projektu z finančních důvodů. 

Obec si sama, na rozdíl od státu, žádné peníze nevytiskne. Takže zastupitelstvo 

stálo před rozhodnutím, zda zastavíme či zpomalíme rozvoj obce, případně 

omezíme nějaké služby. Anebo zvýšíme daň z nemovitosti. Nebo ještě více zvýšíme 

poplatek za popelnice a další poplatky nebo nějakou kombinaci těchto opatření. 

Z rozpočtového určení daní (RUD) jsme za rok 2021 dostali 15 781 292 Kč. Při počtu 

obyvatel 1 105 to vychází, že každý trvale hlášený obyvatele přispívá 14 282 Kč          

do obecní pokladny.  

Myslím si, že daň z nemovitosti je nejspravedlivější daň. Tak přispívá každý,          

kdo v obci má nějakou nemovitost. Víme, že určitá část lidí, hádám, že to bude 

klidně 20 %, tedy cca 200 lidí, v obci velkou část roku nebo i trvale bydlí, avšak 

nejsou tu trvale hlášení. Ti obci z RUD nepřinášejí těch 14 282 Kč na osobu, ale 

nulu. Ale konzumují svoz odpadu (a platí za 1 osobu na dům), konzumují 

dotovanou kanalizaci, užívají cesty, veřejné osvětlení a další služby obce. Pokud by 

tu těch 200 lidí přihlášeno bylo, dostala by obec 2 856 400 Kč ročně navíc. 

Příjem obce z daně z nemovitosti činil za rok 2021 979 466 Kč. Zvýšením daně 

z nemovitosti na koeficient 3 tedy obec získá ročně zhruba 2 miliony korun navíc. 

Věřím, že se nám podaří nějakou dotací tu částku znásobit a vložit užitečným 

způsobem do služeb a rozvoje obce. 

Podotýkám, že kanalizace nebo chodníky nepochybně významně zvýšily i hodnotu 

nemovitostí v naší obci a to jistě mnohem víc, než kolik dělá zvýšení daně 

z nemovitosti.  

Myslím, že každý, kdo v Nové Vsi bydlí nebo tu má nemovitost, by se měl cítit jako 

součást obce a měl by chápat, že od obce nelze jen brát, ale také do ní musíme 

něco vložit. Jsem přesvědčen, že se nám to všem vyplatí. 

Martin Exner, starosta (2. května 2022) 
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Zpráva z kontrolního dne stavby ze dne 25. 4. 2022 

 Na mostu v Nových Ouholicích byly instalovány mikropiloty a byl zalit 

podkladový beton. Čeká se na dodávku naohýbaných armatur                   

pro pokračování betonáže. 

 Stavba dešťové kanalizace v Nové Vsi směrem na Ledčice pokračovala 

k šachtě 22. Dál bude pokračovat po dokončení skrývky na zemní pláň.   

 V tomto týdnu bude vyfrézován referenční úsek od mostku přes Bakovský 

potok po sjezd od dálnice. 

Provedou se statické                     

a destrukční zkoušky podloží   

pro zvolení vhodné technologie. 

 Příští týden se bude frézovat 

silnice mezi obecním úřadem        

a poštou.  

 Řeší se přeložky sítí – Cetin, 

voda, plyn – zasmluvněno u subdodavatelů. 

 Obec a TDI obce budou urgovat u ČEZ koordinaci projektu ČEZ na uložení 

kabelů NN do země mezi poštou a obecním úřadem tak, aby ČEZ pokud 

možno uložil kabely do země během stavby chodníků a opravy komunikace 

– tak jak bylo požadováno ve vyjádření obce ke stavbě ČEZ. Zatím             

bez odezvy. 

 Firma Raisa zahájí přípravné práce na montáž veřejného osvětlení a zahájí 

dodávku materiálu. 

 Starosta zdůraznil, že obec je velmi znepokojena, že půl roku po podpisu 

smlouvy je stále předkládán harmonogram, kde v etapě Nové Vsi chybí 

položky obce – chodníky a celá etapa Nové Ouholice chybí vůbec. Dělá      

to dojem, že stavba nemá dobrou přípravu. Obec požaduje do příštího 

kontrolního dne předložit kompletní harmonogram prací celé stavby          

se všemi položkami. Obec požaduje vyšší intenzitu a lepší koordinaci prací 
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a požaduje dodržení termínů, protože stavba je pro obec velmi omezující. 

Obec varuje před zdrženími na začátku stavby, které by se pak nedalo 

dohnat. 

 Termín dokončení stavby podle stavbyvedoucího platí v Nové Vsi do října 

2022, Nové Ouholice by měly být hotové v dubnu nebo květnu 2023. 

Zápis z kontrolního dne stavby ze dne 9. 5. 2022 

 Probíhá betonování základů mostu v Nových Ouholicích.  

 

 V úseku komunikace od potoka ke křižovatce se silnicí od kruhových 

objezdů se dělají statické zátěžové zkoušky.  

 V úseku od obecního úřadu k poště se odfrézovala vrchní vrstva                    

a odkopává se těleso silnice. Řeší se přeložky vody, plynu a Cetin.                 

K některým úsekům sítí a odbočkám není platný zákres, takže se sítě 

hledají sondami. Stabilizace tohoto úseku by měla začít začátkem června. 

 Bylo dohodnuto snížení šachet splaškové kanalizace v komunikaci s firmou 

Stavitelství Řehoř. 

 Koncem června se bude frézovat úsek od pošty na konec Nové Vsi směr 

Ledčice. 

Zapsal Martin Exner, starosta 

Stavba žádá občany, aby respektovali bezpečnostní cedule a nevstupovali               

do staveniště, zejména k výkopům a nemanipulovali s oplocením. 
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Ing. Radim Poustka, hlavní stavbyvedoucí firmy BES, s.r.o. 

tel. 602 323 154, radim.poustka@besbn.cz 

M. Benák, zástupce stavbyvedoucího - tel. 720 051 582 

Petr Nádvorník, zástupce KSÚS (Krajská správa a údržba silnic – hlavní investor stavby) - 

tel. 725 890 866, petr.nadvornik@ksus.cz 

Ing. Lukáš Počík, technický dozor za obec (chodníky, lávka pro pěší, veřejné osvětlení) - 

tel. 602 559 396, Lukas.pocik@centrum.cz  

Zdeněk Pecka, technický dozor za kraj pro silnice a mosty (Pragoprojekt) 

tel. 606 633 786, zdenek.pecka@pragoprojekt.cz 
 

Dne 17. 5. 2022 navštívil jednání sdružení obcí Koridor D8 generální ředitel ŘSD 

pan Radek Mátl. Informoval nás, co se připravuje na dálnici D8. Hned na začátku 

konstatoval, že se dálnice postavila dost ekonomicky a nevstřícně vůči okolním 

obyvatelům a přírodě. To se nyní snaží ŘSD trochu napravit. 

 
Proto ŘSD připravila projekt instalace protihlukových stěn v různých úsecích 

dálnice. V úseku Vepřek - Nová Ves by se měly protihlukové stěny instalovat 

během roku 2023. V některých úsecích budou instalovány demontovatelné 

protihlukové stěny, aby se daly upravit po stavbě vysokorychlostní trati podle 

nových podmínek. 

V tomto období provádí ŘSD v našem úseku aktuální hlukové hladiny, aby mohlo 

porovnat současný stav a stav po instalaci protihlukových stěn.  

ŘSD stále pracuje na rozšíření dálnice od Nové Vsi do Prahy na 3+3 jízdní pruhy,  

ale pan ředitel přiznal, že tuto stavbu může zdržet nedostatek financí. 

Na dálnici, především před Prahou, chybí odpočívky pro kamiony. To pociťujeme 

negativně i v naší obci, protože u nás zejména v noci nevhodně parkují kamiony. 

Není to bezpečné, generují hluk, emise a odpadky. ŘSD jako jedno z možných 

míst pro odpočívku s místem pro 200 kamionů, zázemím, čerpací stanicí               

a občerstvením plánuje prostor mezi dálnicí  a pískovnou Ledčice. Ledčickým     

se to moc nelíbí, ale Nové Vsi by to určitě pomohlo. 

Martin Exner, starosta 

mailto:poustka@besbn.cz
mailto:petr.nadvornik@ksus.cz
mailto:zdenek.pecka@pragoprojekt.cz
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Ředitelství silnic a dálnic plánuje 

opravu mostu přes dálnici D8 mezi 

kruhovými objezdy na silnici I/16. 

Práce by měly začít 28. 6. 2022 a trvat cca do 14. 10. 2022. Akce je rozdělena            

do několika etap, během kterých bude provoz na silnici I/16 vždy veden 

v minimálně jednom pruhu pro oba směry. Sjezdy/nájezdy na dálnici by měly být 

v provozu. Jakmile budeme mít další informace, najdete je na webu, FB obce         

a v dalších vydáních zpravodaje.  

Bohdana Tobiášková, informační výbor  

S platností od 2. 5. 2022 došlo k úpravám jízdního řádu linky č. 646:  

 úprava jízdních dob mezi některými zastávkami u obcí Jeviněves a Ledčice, 

aby byla zvýšena přesnost dodržování jízdních řádů během probíhající 

výluky, 

 v souvislosti s úpravou jízdních dob se mění časy odjezdů z některých 

zastávek, 

 ranní spoj v pracovní dny s příjezdem v 7:15 do Roudnice nad Labem nově 

jede přes Veltrusy, Staré Ouholice a Novou Ves, rozc., 

 linka 646 se přesouvá do prostoru nového autobusového terminálu             

u železniční stanice v Kralupech nad Vltavou, 

 pokračuje výluka z důvodu uzavírky v obcích Nová Ves a Nové Ouholice. 

Jízdní řády najdete řádně vyvěšené na autobusových zastávkách, ke stažení jsou 

na www.pid.cz, příp. Vám je na požádání vytisknou naše úřednice na obecním 

úřadě.  

Bohdana Tobiášková, informační výbor 

http://www.pid.cz/
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KOTLÍKOVÉ DOTACE 2022 
Od 1. září 2024 bude podle zákona o ochraně ovzduší z roku 2012 povoleno používat kotle 

pouze 3. a vyšší emisní třídy podle ČSN EN 303-5. Provoz zastaralých kotlů bude brzy 

zakázán a bude nutné je vyměnit za nové ekologické zdroje vytápění. 

Vlastníci nemovitostí mohou na jejich pořízení využít dotaci z programu Nová zelená 

úsporám. Pro ty, kteří nebudou mít na výměnu dostatek financí z důvodu nižších příjmů, 

Ministerstvo životního prostředí připravilo štědrou podporu z EU fondů prostřednictvím 

kotlíkových dotací. Nárok na podporu se týká výměny kotlů, které byly provedeny        

od 1. ledna 2021. Půjde tak o poslední šanci veřejnosti získat prostředky na nový ekologický 

zdroj tepla před budoucím zákazem provozu starých kotlů. 

Přínosy kotlíkových dotací 

Kotlíkové dotace poprvé odstartovaly v roce 2015 a patří mezi nejúspěšnější dotační 

programy. Během tří výzev s celkovou finanční alokací ve výši 11,8 mld. Kč bylo přijato 

120 000 žádostí, dosud vyměněno bezmála 100 000 kotlů a vyplaceno přes 11 mld. Kč. 

Dotace pro domácnosti s nižšími příjmy  

Pro domácnosti s nižším příjmem, jako jsou třeba samoživitelé nebo senioři, je vyhrazena 

částka 5 mld. Kč, což představuje přibližně 50 000 vyměněných kotlů. Dotace bude v tomto 

případě 95 % způsobilých výdajů. Příjem žádostí se spustí přes krajské úřady na konci jara 

2022. 

Kritériem pro určení, kdo může využít dotaci pro domácnosti s nižším příjmem, je výše 

průměrného čistého příjmu na člena domácnosti, která v roce 2020 nepřesáhla 170 900 Kč, 

tj. 14 242 Kč čistého příjmu na osobu měsíčně. 

Dotace pro ostatní domácnosti 

Nová zelená úsporám rozdělí 8,5 mld. Kč na výměnu zhruba 100 000 kotlů. Žádosti             

je možné zasílat elektronicky přes www.novazelenausporam.cz a dotace činí až 50 % 

způsobilých výdajů. 

Více informací najdete na stránkách Státního fondu životního prostředí www.sfzp.cz 

Připravila Bohdana Tobiášková, informační výbor 

https://www.novazelenausporam.cz/
http://www.sfzp.cz/
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Jak jsem informoval v minulém zpravodaji, bylo na územní plán obce Nová Ves 

podáno zatím šest žalob. Jak se situace vyvíjí? Pět jich již bylo projednáno 

soudem, poslední šestá čeká na projednání. 

 První žaloba: Investor plánoval postavit 15 rodinných domů mezi bývalým 

pivovarem Miřejovice (nyní areálem Agro Kmínek) a silnicí II/608, jeho 

žaloba byla zamítnuta, podal kasační stížnost. 

 Druhá žaloba od firmy AMK Trans Servis na zrušení zastavitelnosti 

pozemků mezi areálem bývalého JZD v Nové Vsi a dálnicí byla částečně 

úspěšná a obec je nyní povinna zpracovat změnu územního plánu na tuto 

lokalitu ve smyslu rozhodnutí soudu. Zpracovateli územního plánu zadá 

tuto změnu zastupitelstvo na červnovém zasedání. 

 Třetí žaloba byla proti vynětí pozemků bývalého vepřína ve Starých 

Ouholicích ze zastavitelných pozemků. Obec tak učinila na základě 

požadavku Povodí Vltavy vzhledem k tomu, že tyto pozemky se nacházejí 

v záplavové oblasti. Tuto žalobu soud zamítl, obec vyhrála. 

 Čtvrtá žaloba byla proti vynětí pozemků ze zastavitelných na druhé straně 

silnice proti bývalému vepřínu ve Starých Ouholicích. Toto soudní řízení 

bylo soudem zastaveno, protože žalující nezaplatili soudní poplatek. 

 Pátá žaloba byla poměrně rozsáhlá na množství pozemků, a proto               

je nebudu vyjmenovávat. Klíčové je, že žaloba byla ve všech bodech 

zamítnuta, vyjma pozemků ve Starých Ouholicích p. č. 562/39 a p. č. st. 

3333 v k. ú. Nové Ouholice, kde již stojí rodinný dům, které byly přeřazeny 

ze zastavitelných do regulace „Rekreace“ a toto podle soudu nebylo 

dostatečně zdůvodněno. Z toho vyplývající změnu územního plánu rovněž 

zadá zastupitelstvo zpracovateli územního plánu na červnovém 

zastupitelstvu. Náhradu nákladů řízení nepřiřkl soud ani jednomu 

z účastníků. 

 Poslední šestá žaloba je proti zařazení poslední boční komunikace 

v Miřejovicích směrem do Starých Ouholic do veřejného prostranství           

a do pasportu komunikací. Ta bude teprve soudem projednána.  

Martin Exner, starosta (13. května 2022) 
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Plánovaná odstávka zahrnuje tyto lokality: 

- část obce Nová Ves: č. p. 131 

- část obce Nové Ouholice: č. p. 1-6, 8, 10, 12-53, 55-61, 63-82, 84 a parcelní 
číslo 347/13 a 500/1 

- část obce Staré Ouholice: č. p. 40, 42, 44, 51, 54, 56 

- část obce Vepřek: č. p. 20, 221 51 

- katastrální území Nová Ves u Nelahozevsi: parcelní číslo 363/1 

www.cezdistribuce.cz/odstavky 

Od 12. června 2022 dochází na základě rozhodnutí Středočeského kraje 

k několika úpravám jízdného na linkách v systému PID ve Středočeském kraji. 

Nejvýznamnější změnou je zrušení bezplatné přepravy pro seniory nad 70 let 

v autobusech a sjednocení podmínek pro tuto věkovou kategorii v autobusech    

a vlacích PID. Senioři nad 70 let budou nově platit poloviční jízdné, tedy stejně 

jako nyní senioři od 65 let. Další novinkou je zavedení výhodných krátkodobých   

i jednodenních jízdních dokladů pro přepravu jízdních kol, speciální zlevněné 

jízdné bude zavedeno pro účastníky odboje a odporu proti komunismu                 

a válečné veterány. 

B. Tobiášková, informační výbor
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Při ZŠ Veltrusy vedu zdravotnický kroužek, který navštěvují i děti z naší obce. 

Jedná se o kluky, kteří chodí do 1. - 5. třídy. S dětmi jsme se v sobotu 14. 5. 2022 

zúčastnili oblastního kola Soutěže mladých zdravotníků, které organizoval 

Oblastní spolek Českého červeného kříže Mělník. Shodou okolností byli členy 

soutěžního týmu jen kluci z naší obce.  

Prošli jsme 5 stanovišť, na kterých kluci ošetřovali zraněného chodce a cyklistu, 

raněné, na které spadla velká větev a paní s podezřením na infarkt. Na dalších 

stanovištích předvedli své dovednosti v obvazování a v transportu zraněného.  

     
Za své výkony získali stříbrnou medaili. Pro mě jsou hrdinové, protože                 

se dokázali poprat i se situací, kterou jsme netrénovali, a věřím, že by to zvládli,   

i kdyby to bylo doopravdy.  

MUDr. Jana Jordáková 

MIŘEJOVICKÉ ČARODĚJNICE 
Pálení čarodějnic v Miřejovicích je spíše než pálením 

gigantického ohně každoročním milým sousedským setkáním. 

Nejinak tomu bylo i letos. Již od brzkého odpoledne se postupně 

scházely děti, aby pomohly s výrobou čarodějnice nebo                

si pohrály na hřišti. 

Zhruba kolem páté hodiny se začala po okolí linout vůně dnes už 

tradičního čarodějnického guláše a přicházeli i dospělí. Čarodějnice byla na svém 

místě uprostřed ohniště a s příchodem sedmé hodiny pak vzplála jasným 

plamenem. Hořela intenzivně a rychle, takže za necelou půlhodinu  si už všichni 

přítomní mohli opékat špekáčky. A na řadu konečně přišel i vynikající guláš         

a k němu kvasový chléb. No, a kdo z dospělých chtěl, mohl ho spláchnout 

točeným pivem z Podřipského pivovaru.                  Za MK Miřejovice Dana Burianová 
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Školní rok ve školce je stejně jako rok kalendářní plný různých důležitých 

okamžiků, zvyků, tradic, aktivit. Tedy většinou to tak bývalo. Čas s covidem 

všechno změnil a přeonačil. A když tento skončil a my jsme se nadechli, že teď 

už bude líp, tak nás zasáhla zatím nekončící vlna viróz, chřipek, angín, střevních 

obtíží a jiných „radostí“. Za dlouhou dobu, co pracuji ve školství, nepamatuji,     

že by nemocnost dětí byla tak vysoká a tak dlouhodobá. Nejspíš je to odraz těch 

dvou let s rouškami a ve velké izolaci. Čímž nechci říct, že to nebylo potřeba. 

Dnes, kdy tento text píšu, je ale slunečný a radostný den. Právě nám běží dva 

měsíce, které jsou ve školce plné výletů, soutěží a letních aktivit. Začali jsme 

vystoupením pro maminky, které bylo vlastně prvním po dlouhé době. A musím 

říct, že to bylo moc fajn. Děti se neuvěřitelně těšily, připravovaly a vyráběly 

dárky pro svoje maminky. Pro některé to bylo vlastně první vystoupení za dobu, 

po kterou do školky chodí. V červnu nás čeká oslava Dne dětí, a pak dva výlety. 

Jako každoročně se vypravíme                  

za loupežníky do kokořínských lesů, čeká 

nás dobrodružná cesta za pokladem 

s plněním všelijakých úkolů. V kalendáři 

už si odškrtáváme, kolik dnů ještě zbývá, 

než za nimi pojedeme autobusem.   

Na konci června se rozloučíme 

s předškoláky, letos odchází do školy      

12 dětí, takže v září budeme mít skoro 

polovinu nových dětí.  

Prázdninový provoz bude do 15. července 2022 a otevřeme 1. září 2022. 

Během léta budou jako vždy probíhat úklidové a malířské práce, údržba zahrady 

i budovy. Vždycky se snažíme vybudovat něco nového, aby se dětem u nás líbilo. 

Postupně revitalizujeme i zahradu, vysadili jsme nové ovocné stromky a keře, 

okrasné keře. Révu máme už několik let a loni na podzim byla i bohatá úroda, 

dětem hrozny moc chutnaly. Co zvládneme, děláme společně s dětmi, s něčím 

nám pomáhají rodiče nebo techničtí pracovníci obce. Děti zalévají, okopávají,  

ale také pozorují život na zahradě. Mají k tomu třeba dětské lupy, dalekohled, 

encyklopedie. Mám za to, že je to jedna z důležitých dovedností do života. Umět 
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se dívat kolem sebe, vnímat přírodu, vědět co se kolem děje a proč. Je to základ 

pro jejich budoucí postoj k lidem, ke světu i k sobě samým. 

A protože, jak říká klasik, v zdravém těle zdravý duch, tak i to tělo posilujeme.   

Už třetí rok jsme zapojeni do celorepublikové akce „ Cvičíme se Sokolem“, 

kterou pořádá Česká obec sokolská. A je to bezva! Děti mají svoje sešity, vlepují 

si samolepky za splněné úkoly a na konci roku je vždycky čeká nějaké 

překvapení. A ve školce máme také velkého plyšového maskota, sportovce         

„Sokola“. K tomu se nám letos poprvé podařilo realizovat plavání                       

pro předškoláky a bylo to moc fajn. V plavecké škole na bazénu v Roudnici       

nad Labem to s dětmi umí, byla radost tam jezdit. Už teď se těšíme na příští 

školní rok. 

Školka je místem tak trochu uzavřeným pro veřejnost, ale návštěvy tady rádi 

máme. A tak jestli rádi čtete, můžete přijít přečíst dětem k nám. V rámci aktivity 

„Celé Česko čte dětem“, kam už také několik let aktivně patříme, je to možné. 

Vyberte si knížku nebo vám nějakou půjčíme a dopoledne nebo po obědě jste 

zváni. Předem nám zavolejte (tel. 602 468 884) nebo napište 

(skolka@seznam.cz), domluvíme se. 

Musím říct, že tento školní rok utekl jako voda. Tady u nás ve školce byl plný 

nečekaných situací a výzev, které byly překonány. A to nás všechny těší. Chtěla 

bych poděkovat všem, kteří k tomu přispěli. Velké poděkování patří kolektivu 

školky, technickým pracovníkům obce, rodičům a všem našim pomocníkům 

a podporovatelům. 

Užijte si letní dny podle svých představ, v klidu a bez velkých starostí. A hlavně 

ve zdraví. 

Za děti a kolektiv mateřské školy napsala Martina Srncová 

Ve školním roce 2021/2022 poskytuje obec příspěvek na školu v přírodě či školní 

lyžařský kurz ve výši 1 000 Kč na dítě. O příspěvek mohou žádat na obecním 

úřadě rodiče dětí s trvalým pobytem v obci Nová Ves, alespoň jeden z rodičů 

musí mít také trvalý pobyt v naší obci. 

Formulář najdete na webu obce ve složce Samospráva –> Formuláře nebo         

je k vyzvednutí na obecním úřadě.  

Žádosti podávejte do 30. 6. 2022. 

Bohdana Tobiášková, informační výbor 

mailto:skolka@seznam.cz
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SPOLEK SENIORŮ 
Po posledně zmiňované výroční členské schůzi se naše činnost rozběhla 

v navyklém rytmu.  Členskou schůzku jsme měli pestrou. Přijali jsme do svých 

řad novou členku, dohodli se na nejbližších konkrétních akcích, popřáli 

oslavencům a podstatnou část věnovali, s využitím projektoru, řešení úloh 

rozvíjejících jazykové dovednosti a paměť. Měli jsme možnost ověřit                    

si správnost, případně další možnosti rozvíjení vlastního řešení s využitím 

podkladů z uplynulých schůzek.  

Nejbližšími vlastními aktivitami (které byly následně naplněny), bylo ošetření 

pomníků a pamětních hrobů souběžně s připomenutím si Dne vítězství kytičkou 

bezu a zapálením svíček našimi obětavými členkami Evou a Maruškou.               

15. května následovala již tradiční soutěž o titul „Novoveský sekáč“ v naší režii. 

Další zajímavá poznávací akce - návštěva Manouškova zvonařství na Zbraslavi 

byla plánovaná na 18. května. Tato se vzhledem k uzávěrce zpravodaje                

už do tohoto čísla nedostala.   

Z dalších plánovaných akcí se těšíme na vernisáž další série názornin „Galerie 

Mezi živly“ 2. června. Tato série bude „naše“. Představíme se fotografiemi          

za posledních x let činnosti.  

První letošní výlet za poznáním připravený Jarkou Horovou do zámku v Radimi, 

Ostré a snad i Kerska plánujeme na 15. června a těšíme se na něj. Letní aktivity 

dohodneme na členské schůzce 9. června. Podle počasí se sejdeme buď 

v Miřejovicích nebo v sále obecního úřadu.  

Bruno Vognič, předseda Spolku    

 TURISTICKÝ KLUB 
KUDYKAM 

Na prvního máje jsme vyrazili s turisťákem do ráje. To by 

mohlo být motto tohoto výletu. Sešli jsme se u požární nádrže 

v Krabčicích a vyrazili ze vsi cestou mezi ohradami pro koně. 

Kolem nás se všude rozprostíraly krásné pastviny a my si 

všimli, že před námi neustále poletuje malý ptáček s chocholkou. Shodli jsme se, 

že dudka jsme opravdu dlouho neviděli. Snažili jsme se ho všemožně vyfotit, ale 

vždy hned popoletěl o kousek dál. V půlce našeho okruhu nás čekal odpočinek 
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na lavičkách s výhledem na České středohoří. Zpět jsme vyrazili krabčickou 

oborou zpět do vsi. Sešli jsme se v počtu sedm dospělých, dvě děti a jeden pes. 

V červnu a červenci výlety s turisťákem nebudou, potkáme se zase v srpnu. 

Kdybyste chtěli se svou rodinou vyrazit na hezký výšlap, můžete najít inspiraci   

na našich stránkách www.vyslap.cz, kde jsou uloženy všechny trasy našich 

výletů. 

Za turistický klub Kudykam přeje hezké léto R. Hakrová 
 

MIŘEJOVICKÁ 
OLYMPIÁDA  

Bylo krásné sobotní odpoledne a na hřišti v Miřejovicích se kolem třetí hodiny 

začaly scházet děti. Vzhledem k větrnému počasí a dlouhodobému suchu jsme 

oželeli tradiční zapalování olympijského ohně. Vztyčení vlajky ale nic nebránilo, 

a tak právě zavěšením vlajky na altán byly naše místní olympijské hry zahájeny.  

Pro děti byly připraveny tradiční i nové disciplíny. Oblíbené gumolano, kuželky, 

stavebnice, nově bylo zařazeno střílení na plechovky z NERFF pušky, inovována 

byla i oblíbená disciplína soubojů s „bacílky“, kde kladinu nahradily stupínky (pro 

větší děti mírně nestabilní). 

Odhadem se olympiády účastnilo cca 30 dětí. Po ukončení soutěží a rozebrání 

cen měli poslední vytrvalci možnost využít mokrou miralonovou skluzavku 

z valu. 

   

Velký dík patří všem dobrovolníkům i rodičům, kteří nám pomohli s průběhem 

celého odpoledne. 
Za MK Miřejovice Dana Burianová a Jiří Karas /foto: P. Burian, B. Vognič/ 

http://www.vyslap.cz/
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NOVOVESKÝ SEKÁČ 

Přípravě soutěže předcházela, stejně jako již tolikrát, mrzutost. Bezprostředně 

před termínem akce „někdo“ pro vlastní soutěž vyhlédnutý a zamluvený prostor 

posekal. Jsme zvyklí věci řešit, ne brečet, proto jsme narychlo jednali                      

a vyjednávali. Pomocnou ruku nám podali letití přátelé Bezděkovi - chalupáři 

z Aleškovy vily. Díky nim jsme mohli soutěž uskutečnit bez složitého 

vyrozumívání o změně místa. A vyšli nám vstříc i v jiných věcech – ještě jednou 

velké díky. Podmínky soutěže byly letos optimální, chyběla jenom rosa. Soutěžní 

podílky jeden jako druhý. Díky Mílovi Kuchtovi a děvčatům ze Spolku seniorů 

bylo k dispozici i pestré občerstvení.  

Soutěžících se nám sešlo tolik, že jsme mohli soutěžit jak v ženské, tak mužské 

kategorii (po některých soutěžících z dřívějška se nám přesto škytalo). Soutěžící 

se sešli po pěti jak v ženské, tak mužské části soutěže. K ostříleným sekáčům 

přibyla nová krev. Nově příchozí překvapili svou bojovností, ale i tím,                  

že se k nářadí uměli postavit přes tvrzení, že kosu nikdy v ruce nedrželi.  Vlastní 

klání se neslo v duchu fair – play, hecování a snahy o co nejlepší výsledek.         

Na konečném pořadí jsme se shodli. V ženské kategorii byla vyhlášena dvě první 

místa.  V mužské kategorii dvě třetí. Výsledky: 

Ženy:         Muži:  

1. místo: Dana Burianová a Anička Vogničová Pepa Burian  

2. místo: Eva Kuchtová           Míla Kuchta  

3. místo: Venuše Bezděková                  Martin Čech a Martin Sedlář    

Po převzetí cen a předání diplomů vítězům loňského ročníku jsme dosekali 

zbytek louky, popřáli si pohodový zbytek víkendu a slíbili si, že za rok opět zde. 

Strávili jsme spolu příjemně několik pohodových chvilek, víc se poznali a to je 

důvod těšit se na další milé setkání.  

     
Zapsal Bruno Vognič, foto Martin Čech  
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FOTBALOVÉ OKÉNKO 
Fotbalové okénko minulého čísla zpravodaje končilo darebným výsledkem          

se Sazenou, toto okénko bude končit rekordem. Ale pojďme postupně.  

TJ Vltavan Chvatěruby – TJ Sokol Nová Ves 7:3 (3:0) 

V neděli 23. 4. nás čekal na výborně připraveném hřišti zápas se soupeřem 

usilujícím o postup do vyšší soutěže – TJ Vltavan Chvatěruby. 

Bohužel jsme opět nezvládli vstup do utkání a v 10. minutě jsme prohrávali 2:0. 

Pak jsme se trochu nadechli, podařilo se nám pár akcí, ale bohužel bez 

úspěšného zakončení. Naopak jsme inkasovali ještě jeden gól do šatny                 

a v poločase byl stav 3:0. 

Přes všechno, co jsme si v kabině v poločase řekli, jsme nevstoupili dobře          

ani do 2. poločasu a hned ve 46. minutě jsme prohrávali už 4:0. Pak sice Petr 

Barnat snížil hlavou na 4:1, ale soupeř si vedení pojistil hned v 52. minutě dalším 

gólem. Za nás pak ještě 2x skóroval kanonýr Pavel Mráz, ale soupeř také vstřelil 

ještě dvě branky a zápas skončil 7:3. 

Pro diváky pěkný zápas IV. třídy. 

Branky: 2x Pavel Mráz, 1x Petr Barnat 

V dalším zápase jsme v sobotu 30. dubna hostili na domácím hřišti TJ Sokol 

Jeviněves. Po zápase bylo naplánováno pálení čarodějnic. 

TJ Sokol Nová Ves – TJ Sokol Jeviněves 4:2 (1:0) 

Poslední dubnový den nás čekalo derby se sousedním mužstvem z Jeviněvsi. 

Hned od začátku byl zápas pod naší kontrolou, ale vázla nám finální fáze a vůbec 

jsme se nedostávali do zakončení, abychom převahu vyjádřili brankově.               

V prvním poločase se to podařilo jen jednou. Komu asi? Pavel Mráz zařídil 

trochu klidu při odchodu do kabin. 

Ve druhém poločasu naše převaha pokračovala. V 60. minutě vyklouzl                   

z ofsajdové pasti opět Pavel Mráz a navýšil naše vedení na 2:0. Pak se hrál klidný 

fotbal bez větších šancí, ale čekal nás divoký závěr. V 80. minutě zvýšil Standa 

Třešňák na 3:0, soupeř ve stejné minutě ihned po rozehrání snížil na 3:1, v 86. 

minutě pojistil naše vedení Zdeněk Karhan a soupeř ještě jednou snížil                

po rohovém kopu a stanovil konečné skóre 4:2. Bereme 3 body. 

A mohlo se jít slavit a pálit čarodějnice. 

Branky: 2x Pavel Mráz, 1x Zdeněk Karhan, 1x Stanislav Třešňák 
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TJ Sokol Dolany „B“ – TJ Sokol Nová Ves 2:8 (0:2) 

V neděli 8. 5. 2022 jsme zavítali na hřiště týmu, jehož hřiště je hned u Vltavy – 

do Dolan. 

Fotbalu vůbec nepřálo počasí. Přibližně ve 20. minutě se protrhlo nebe a začalo 

intenzivně pršet. Krátce předtím utekl po levé straně Zdeněk Karhan a poslal nás 

do vedení 1:0. V prudkém dešti se změnily podmínky na hřišti a samozřejmě 

terén, který více vyhovoval nám. Těsně před přestávkou vyslal pěknou kolmou 

přihrávku Petr Barnat na Ondru Vosmíka, který prošel sám do pokutového 

území soupeře a předložil míč před prázdnou branku Pavlu Mrázovi, který svým 

gólem uzavřel poločasový stav 0:2. 

Pro začátek 2. poločasu alespoň trochu intenzita deště povolila, nicméně           

na hřišti se tvořily kaluže, ve kterých se míč zastavoval, ale nám to v pěkné 

kombinační hře nebránilo. Hned po zahájení dostal míč v pokutovém území 

soupeře Standa Třešňák, nastřelil soupeře a i díky stavu hřiště se míč dostal       

do branky a ve 46. minutě jsme tedy vedli 3:0. V 56. minutě proměnil                     

z pokutového kopu nařízeného po faulu na svou osobu Pavel Mráz, další gól 

přidal Petr Dudek (v 67. minutě). Soupeř sice snížil gólem v 68. minutě, ale          

v 79. minutě završil Pavel Mráz hattrick, gól z dalšího pokutového kopu vstřelil      

i náš brankář Standa Mencl. Soupeř pak ještě snížil v 84. minutě na 7:2, ale 

poslední slovo jsme měli my, když jsme vyšachovali ve velkém vápně krátkými 

rychlými přihrávkami celou obranu domácích a Standa Třešňák už to neměl při 

zakončení tak složité. 2:8 – konec. 

Branky: 3x Pavel Mráz, 1x Zdeněk Karhan, 1x Petr Dudek, 1x Stanislav Třešňák,                

1x Stanislav Mencl, 1x vlastní 

 
(ilustrační foto) 
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TJ Sokol Nová Ves – SK Úžice 14:0 (7:0) 

K zápasu s SK Úžice jsme nastoupili netradičně v neděli dopoledne. A je třeba 

říct, že nám to sedlo. Velmi vysokým rozdílem jsme porazili druhého soupeře      

v řadě. Po vítězství 8:2 v Dolanech jsme zdolali Úžice rekordním skóre 14:0. 

Hráči z Úžice přijeli po oslavě máje s poměrně širokou fanouškovskou podporou, 

ale byla na nich vidět únava. Od samého začátku tahali za kratší konec                   

a prakticky se vůbec k ničemu nedostali. 

Naproti tomu si naši hráči spravili střeleckou chuť a to ještě spoustu šancí 

zahodili. Oba poločasy byly střelecky vyrovnané. V obou jsme vstřelili po sedmi 

brankách. Zápas se hrál celkem v poklidu. Až na jedno nervové extempore hráče 

hostí, který si za urážky a protesty vysloužil červenou kartu, byly k vidění 

pohledné kombinace a hodně koření fotbalu – branky. 

Výsledkem 14:0 se nám podařilo překonat hranici STA vstřelených branek            

v sezóně. 

Teď nás čekají dva zápasy za sebou na hřištích soupeřů. Tím prvním bude utkání 

na hřišti TJ Sokol Uhy v sobotu 21. 5. a v neděli 29. 5., den po rodinném dni      

na našem hřišti, jedeme na horkou půdu na hřiště FK Kralupy 1901. 

Branky: 3x Pavel Mráz, 3x Ondřej Vosmík, 2x Martin Müller, 2x Zdeněk Karhan,                

2x Yevhenii Hychka, 1x Marek Vít a 1x Stanislav Třešňák 

Zapsal Petr Barnat, TJ Sokol Nová Ves 

KULTURNÍ AKCE V OBCI 
Už v sobotu 28. května se potkáme na hřišti na Rodinném dnu, na programu 

budou dětská vystoupení, show kouzelnice Agnes, dětské soutěže o ceny, 

skákací hrady, malování na obličej, airbrush tetování, fotbálek mezi částmi obce, 

přetahování lanem atd. Zveme všechny generace! Od 18:30 Vás tentýž den        

se můžeme potkat ve vepřeckém mlýně na komentované prohlídce                     

a od 20 hodin na divadelním představení Pevnostního muzea ze Sazené „Kam 

čert nemůže“. V pátek 10. června se ve vepřeckém kostele a zvonici koná od 18 

do 22 hodin Noc kostelů. 

POZOR! Avizovaná Letní slavnost ve mlýně (19. 6.) se přesouvá na sobotu               

13. srpna, kdy se zde budou konat celodenní Dny lidové architektury 

Středočeského kraje s bohatým programem, který Vám přiblížíme už v příštím 

zpravodaji – je určitě se na co těšit!   

Bohdana Tobiášková, kulturní výbor 



Obec Nová Ves ve spolupráci 
s Maraton klubem Miřejovice, Okrašlovacím spolkem Nových Ouholic a okolí, 

Spolkem seniorů a TJ Sokol Nová Ves 
Vás srdečně zve

v sobotu 28. května od 14 hodin na 

RODINNÝ DEN
na hřišti TJ Sokol Nová Ves

vystoupení dětí z MŠ
SHOW kouzelnice AGNES

fotbalový turnaj mezi částmi obce
soutěže pro děti o ceny

přetahování lanem
skákací hrady

bohaté občerstvení | v případě deště se akce nekoná

Miřejovice • Nová Ves • Nové Ouholice •Staré Ouholice • Vepřek

www.nova-ves.cz
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Divadelní představení se bude konat v zastřešeném prostoru na nádvoří mlýna. 

Déšť ani vítr nám tedy vadit nebudou, doporučujeme teplejší oblečení, příp. 

podsedák a deku. /kulturní výbor/ 
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V slunný jarní podvečer v pátek 13. května jsme se sešli                  

na vernisáži výstavy Letem barevných světem výtvarníka                 

a nesmírně kreativního člověka Evžena Nováka. 

Autor pohovořil o jednotlivých obrazech, další své tvorbě a činnosti, o hledání 

námětů a o představách některých lidí o umění „na zakázku“.  

Návštěvníci vernisáže se občerstvili nápojem, dali si něco drobného na zub a při 

tom si vyslechli poutavé vyprávění autora. 

   

Evžen Novák přivezl na ukázku i zarámované originály – pokud byste o některý 

z nich měli zájem, je možné si je přímo od autora zakoupit (kontakty: 

www.fb.com/evzen.novak.9693, tel. 732 687 802, noegraphic@seznam.cz, 

instagram.com/noegraphic). 

Červnem nás bude na náplavce provázet 

výstava mapující mnohaletou aktivitu 

novoveského Spolku seniorů. 

Fotografickou výstavu zahájí ve čtvrtek         

2. června ve 14 hodin osobně členové spolku. 

Přijďte si s nimi popovídat nad fotografiemi, 

zavzpomínat na společné akce a výlety.          

A třeba se přidat do jejich řad. 

Za MK Miřejovice Jiří Karas  

/Máte tip na zajímavého umělce nebo téma, která byste v galerii rádi viděli? Dejte nám 

vědět na zpravodaj@nova-ves.cz/  

http://www.fb.com/evzen.novak.9693
mailto:noegraphic@seznam.cz
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Vepřek, kostel Narození Panny Marie  

program Noci kostelů v pátek 10. června 2022 

18:00   Otevření kostela, vyzvánění zvonů, zahájení Noci kostelů 

18:20–18:40  Varhanní koncert – zahraje Vojtěch Hrňák 

18:50-19:20  Komentovaná prohlídka kostela a zvonice 

19:30-19:50  Koncert žáků a učitelů ZUŠ Kralupy 

20:20-20:50 Komentovaná prohlídka kostela a zvonice 

21:00-21:20  Boží slovo – čtení z bible a zastavení se nad texty 

21:40-22:00  Ztišení – prostor pro tichou modlitbu a rozjímání před uzavřením  
kostela 

U příležitosti připomínky konce 2. světové války a osvobození byly představiteli 

obce položeny květiny na hroby a památníky v naší obci. Děkujeme. 

Vzpomínáme! 

     
Bohdana Tobiášková, informační výbor 
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Sokol, ten velký celostátní, oslavil letos 160 let od svého vzniku. Za jeho 

předchůdce je považován pražský tělocvičný ústav Malypetrův, ve kterém cvičil 

jeden ze zakladatelů Sokola Miroslav Tyrš. Tyrš oslovil české cvičence dalšího 

pražského tělocvičného ústavu – Schmidtova a získal je pro založení českého 

tělocvičného spolku. Stanovy nově vzniklé Tělocvičné jednoty pražské stvořili 

spolu s Juliem Grégrem. Na 16. února 1862 byla svolána ustavující valná 

hromada, které se zúčastnilo 75 zájemců. Toto datum je považováno za datum 

založení Sokola. Starostou byl zvolen Jindřich Fügner, místostarostou Miroslav 

Tyrš. Mánes namaloval první prapor a skicu prvních krojů. Zaznělo zde i první 

hlavní heslo „Tužme se“, dohodlo se tykání a pozdrav „Nazdar“, oslovení 

„Bratře“. 

Cvičení začalo už v březnu 1862. Cvičební program byl již tehdy značně 

progresivní. Kromě cvičení prostných, pořadových a cvičení na nářadí                  

se Sokolové věnovali také šermu, vzpírání, zápasu, vrhu břemenem a základům 

atletiky - běhy a skoky. Sokol žil také bohatým společenským a kulturním 

životem. Vzdělávací přednášky, hudební, divadelní a loutkové soubory, 

koncerty, plesy a zábavy, i toto vše byl tehdejší Sokol. Sokol se bez nějakých 

vážnějších omezení rozvíjel až do 1. světové války, kdy značná část aktivního 

členstva narukovala do války (například „našemu“ Sokolu v této době zbylo 

pouze 7 členů).  

Sokol byl a je vlasteneckým spolkem. Formoval české vlastence, což tito 

prokázali v obou světových válkách i v odboji za protektorátu. Tu první chápali 

jako příležitost k osamostatnění českých zemí. Neodsuzovali tudíž v principu 

sarajevský atentát a podporovali Srbsko. Příklad: Mezi záslužnými činy 

v průběhu 1. sv. války uvádí Kronika sokolské župy Podřipské na str. 60: „Br. Fr. 

Škoda truhlář v Terezíně, konaje strážní službu v trestnici stýkal se s Principem. 

Dodával mu zprávy o Srbsku a noviny za pomoci br. O. Lhotského, klíčníka 

v trestnici. Počínání jejich bylo vyzrazeno a br. Lhotský poslán na frontu“. (Oním 

Principem byl Srb Gavrilo Princip, který 28. června 1914 v Sarajevu zastřelil 

Františka Ferdinanda d'Este, arcivévodu a následníka rakousko-uherského trůnu. 

Atentát vyvolal mezinárodní krizi známou jako červencová krize a byl záminkou 

k vyhlášení války Srbsku Rakousko-Uherskem a je považován za jednu 

z příčin první světové války.) 

https://cs.wikipedia.org/wiki/Gavrilo_Princip
https://cs.wikipedia.org/wiki/28._%C4%8Derven
https://cs.wikipedia.org/wiki/1914
https://cs.wikipedia.org/wiki/Sarajevo
https://cs.wikipedia.org/wiki/Rakousko-Uhersko
https://cs.wikipedia.org/wiki/%C4%8Cervencov%C3%A1_krize
https://cs.wikipedia.org/wiki/Vyhl%C3%A1%C5%A1en%C3%AD_v%C3%A1lky
https://cs.wikipedia.org/wiki/Srbsko
https://cs.wikipedia.org/wiki/P%C5%99%C3%AD%C4%8Diny_prvn%C3%AD_sv%C4%9Btov%C3%A9_v%C3%A1lky
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Značné části Sokolů nebylo vlastní bojovat za Rakousko – Uhersko. I proto se jich 

nemálo dostávalo do zajetí, kde ochotně vstupovali do legií. Časem tvořili jejich 

podstatnou část. (Do konce války dosáhly československé legie v Rusku,              

ve Francii a v Itálii počtu téměř sto tisíc mužů.) O klíčovém postavení Sokolů        

v československých legiích např. v Rusku svědčí i to, že v nich byl zaveden 

sokolský řád a názvosloví, oslovení „bratře“ a  pozdrav „Nazdar". O významu 

legií pro vznik ČSR je myslím zbytečné se rozepisovat.  

V období první republiky se Sokol stal celonárodní organizací. Každý 15. občan 

byl jeho členem a celkový počet se blížil k milionu. Činnost a vliv Sokola               

se v době mezi válkami ale neomezovaly jen na tělovýchovu. Sokol se zásadně 

podílel na československém dění kulturním, sociálním, ekonomickém                    

a politickém a stal se takřka symbolem českého národa a samostatného státu. 

Náš novoveský Sokol je mladší. Letos by mu bylo 

124 let – nebo je? Hlásí se současná TJ k tomuto 

odkazu?  O vzniku novoveského Sokola a jeho 

působení jsem se zmínil již únorovém 

Novoveském zpravodaji v roce 2020.  

Tělovýchovná jednota Sokol v Nové Vsi – Vepřku 

byla založena 9. prosince 1898, tj. 36 let od vzniku 

pražského Sokola. Kronikář tuto událost popisuje 

takto: „Na sklonku r. 1898 pojalo několik 

novoveských a vepřeckých občanů úmysl založit 

Tělovýchovnou jednotu Sokol ve zdejších tehdy 

ještě společnou správou obecní spojených 

obcích Nové Vsi a Vepřku. I požádali Českou obec 

Sokolskou, aby do Nové Vsi svolala veřejnou 

schůzi a vyslala k ní řečníka, jenž by zde                   

o sokolstvu, jeho významu a důležitosti v našem národě promluvil. ČOS 

postoupila věc tu Sokolské župě Podřipské a ta ochotně slíbila, že na schůzi vyšle 

svého jednatele V.Práška z Roudnice. Na to byla svolána schůze, jež zároveň byla 

ustavující valnou hromadou, do hostince pí. Marie Satranové v Nové Vsi č. 23     

na den 4. prosince 1898. Ke schůzi té zváno bylo plakáty i v okolních vesnicích 

jako i v Mlčechvostech, Vraňanech, Sazené, Lečicích, Ouholicích St. a N.                 

a v Podhořanech. Účast na této schůzi byla celkem malá, přítomno bylo jen asi 

Sokolský slet 1948: Doležal, Zrubecká, 
Prejzová 
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30 občanů. Předsedou zvolen br. František Pokorný z Vepřku, jenž schůzi zahájil. 

Načež promluvil br. V. Prášek. Po jeho přednášce se ihned přihlásilo za členy      

22 občanů. Byli to Václ. Urban st., Václ. Urban ml., Jarosl. Urban, Václav Faiz, 

Ant. Faiz, Jos. Fiedler, Frant. Vojtěchovský, Václ. Nápravník, Čeněk Stříbrný, Ant. 

Moláček a Karel Funke – z Nové Vsi. Fr. Pokorný st., Fr. Pokorný ml., Josef Satran, 

Vojt. Satran, Jan Satran, Frant. Bém, Jos. Fajz, Boleslav Komers a Ant. Fišer – 

z Vepřku, Ant. Šmíd z Vraňan, a P. Syrový z Dušník. Při volbách tehdy krom jiných 

funkcionářů zvoleni: starostou br. Fr. Pokorný ml. a náčelníkem br. Ant. Šmíd 

učitel z Vraňan“. První náčiní (bradla, činky, můstek) zapůjčil Sokol v Lužci.        

30. prosince 1898 byla TJ přijata do župy Podřipské. 

Historie zdejšího Sokola je popsána                

v Pamětní knize tělocvičné jednoty 

„Sokol“ v Nové Vsi – Vepřku (kterou 

objevila paní Živá). Léta 1898 až 1921 

byla na výzvu ústředí Sokola dopsána 

zpětně. Z čeho tehdejší kronikář               

V. Liehmann čerpal, neuvádí, ale z popisů 

činností a skutečností je zřejmé, že měl 

z čeho vycházet, že si nevymýšlel. Tato 

„pamětní kniha“ je vedena do roku 1937. Další sporé informace lze objevit           

v „Kronice sokolské župy Podřipské“ 1887 – 1927. Něco se našlo v pozůstalosti 

po rodině Moláčků (průkazy Lažanský a J. Moláček – Trenčín).  Občasná zmínka 

je i v „Pamětní knize obce Nová Ves“ jako např. na str. 120 vážící se k roku 1940 

„Tak byl celý život národní zbit. Těl. jednota Sokol rozpuštěna, jmění spolkové 

zabaveno, ale zásluhou četnické stanice v Nové Vsi hotovost několika tisíc 

zachráněna. Četnictvo totiž, zejména četnický strážmistr Fr. Antoš peníze 

zatajil“. Zde mám pocit, že se kronikář o rok zmýlil, protože sokolské jednoty 

byly zakázány okupačními orgány v roce 1941. 

Zdejší Sokol patřil zcela nesporně mezi velice aktivní spolky, které se výrazně            

a všestranně podílely na obecním dění, přičemž Sokol v obci nepůsobil sám. 

Kromě něj zde byl činný i  Sbor dobrovolných hasičů, Selská jízda, Spolek 

Palacký, od r. 1935 i Dělnická těl. jednota.                  

Je obdivuhodné, co vše sokolové obsáhli a zvládli: provozovali sport, divadlo, 

sborový zpěv. Pořádali plesy, vzpomínková shromáždění k uctění velikánů naší 

historie, měli vlastní knihovnu, prapor. Vychovávali k vlastenectví, odpovědnosti 

Sokolský slet 1938 
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a kázni. Vstupovali do dalších jiných 

aktivit (Spolek pro postavení 

pomníku padlým  a zemřelým ve sv. 

válce, Matice divadelního 

ochotnictva…).  

Organizovali účelové sbírky              

(na stavbu Slovenského nár. 

divadla, na stavbu památníku 

padlým ve válce, pro válečné vdovy 

apod.) Když bylo potřeba, zařadili do svého programu i brannou výchovu včetně 

nácviků střelby, házení granátů a dalších dovedností potřebných k účinné 

obraně vlasti. Po určitou dobu (v říjnu 1921) prakticky chránili vymezené 

prostory v okolí. Účastnili se (a mnohé z nich sami organizovali) prakticky všech 

sokolských akcí od místních, oblastních až po účast na sletech, včetně těch 

celostátních. Zápis z roku 1931 je dokladem činorodosti místní organizace: 

„V minulém roce bylo celkem 53 podniků. Statisticky jsou to: 31 proslovů,             

1 přednáška, 1 besídka s proslovem, 6 debatních schůzí, 3 div. hry, 2 výpravy      

na slet, 1 zábava programová, 1 zábava taneční, sokolská ideová škola               

s 5 přednáškami a slavnostním sokolským slibem. 32 „podniků“ v roce 1932 

„bylo málo“. Tím, jak byli Sokolové organizováni a co všechno podnikali, zároveň 

formovali ve svých řadách vedoucí schopné vést menší, či větší kolektivy pro 

vlastní potřebu, ale určitě se tyto schopnosti hodily i pro veřejnou správu, nebo 

v řadě zaměstnání.  

O další historii zdejšího Sokola od posledního zápisu v Pamětní knize, tj. z roku 

1937 a následné výše zmíněné zmínce v Pamětní knize obce z roku 1940, resp. 

1941 a datovanou fotografii ze sletu  roku 1948 se mi dosud nepodařilo nic 

objevit. Věřím, že se najdou pamětníci, případně jejich potomci, kteří tuto 

historii pomohou doplnit. Myslím, že si to místní Sokol za to co v minulosti v obci 

znamenal a pro obec udělal, zaslouží. Jedním z prvních počinů může být 

přepsání ručně psané Pamětní knihy do tištěné podoby a její následné 

zpřístupnění na oficiálních stránkách obce.   

 Sestaveno z informací Wikipedie, v textu zmíněných podkladů doplněných 

o komentář autora článku.   

Ing. Bruno Vognič, kronikář

Slet 1938 
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 V minulých letech jsme objevili, že tu s námi žije 

ohrožený, chráněný živočich – užovka podplamatá. 

Bývá z neznalosti zaměňována za zmiji. Při pohledu     

na břišní část těla se objeví charakteristická kresba, jak 

je zřejmé přiloženého obrázku a tak je ji možno odlišit. 

Není agresivní, ke své obraně používá trik – ukazuje      

se za mrtvou a také silně zapáchá. U nás se drží                    

a prospívá. Je to zřejmé z květnového nálezu asi 60 cm dlouhého jedince přejetého 

auty u semaforu pod hřbitovem. V České republice je zvláště chráněna jako kriticky 

ohrožený druh. Chráněna jsou jí užívaná přirozená i umělá sídla a její biotop.  

Dalším z chráněných živočichů, který zde s námi žije      

je včela drvodělka. Je to černý hmyz dosahující délky 

až 3 centimetry. Drvodělky rády vyhledávají místa, kde 

je ztrouchnivělé dřevo. Drvodělka je největší včela         

v České republice. Když jsou některé drvodělky dobře 

živené a je teplo, mohou být i větší než samička sršně. 

Pro svou velikost, zabarvení i způsob pohybu je často 

zaměňována za čmeláka – sám jsem dost dlouho za čmeláka považoval, i když       

se mi na „něm“ něco nezdálo. Vyskytuje se v podobách drvodělka fialová                  

a potulná. Je spíše samotářka a nežije ve společenstvích. Díky její barvě                  

se jí přezdívá »létající černý asfalt«. Žihadla jako v případě včely medonosné se 

nikdo obávat nemusí, protože v něm na rozdíl od rozšířenějšího druhu z čeledi 

včelovitých nemá jed. Žihadlo používá jen jako kladélko, po kterém spouští 

vajíčko do »komůrky«, kterou si vytvoří ve dřevě a vše to pak zalije medem, 

kterým se vylíhlá budoucí larva pak živí. 

 Drama jako v americkém filmu. V pátek před polednem jsem si vyběhl na svůj 

obvyklý kondiční běh, při kterém jsem narazil na čtveřici mužů, kteří se v prostoru 

na okraji lesa u zásobníků MERO nad Starými Ouholicemi snažili na odtahový vůz 

naložit ohořelý vrak auta. Nebyli moc sdílní, přesto se mi z nich podařilo vytáhnout 

že auto je jejich, někdo jim je zcizil a po honičce s policií dopadlo takto. Odkázali 

mě na „Kladenské listy“ z 22. dubna. Popis události jsem v rubrice „krimi“ objevil. 

Příběh mě zaujal. Zjistil jsem také, že mnozí sousedé událost, bez znalosti o co jde, 

přímo sledovali. Takovou událost jsme tu dlouho neměli, a proto si myslím, že stojí 

za publikování s tím, že v popisu jsou drobné nepřesnosti a opomenutí. Pachatelé    

s vozem neskončili v jámě, ale nárazem do pařezu. Poslední kilometry (asi dva) 
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honičky vedly po osetém poli.  A že měli štěstí – minout zmíněný pařez, skutáleli      

se do Starých Ouholic do příkopu u silnice 608, což by asi těžko přežili. 

Slánští policisté zažili automobilovou honičku, skončila 

havárií 

Pátek, 22. dubna 2022 07:52 

Zběsilou honičku, kdy posádka ujížděla rychlostí více než dvě stě kilometrů v hodině, zažili slánští 

policisté v úterý večer. Ti pronásledovali vozidlo Škoda Octavia ze Slaného až do mělnického okresu. 

Nyní zjišťují, kdo z mužů vozidlo řídil. Oba totiž tvrdí, že auto řídil jejich známý, ale nepamatují si jeho 

jméno. Do pátrací akce po ujíždějícím voze se zapojil i vrtulník. 

 
(Foto: PČR) 

„Vše začalo v úterý 19. dubna, pár minut po půl desáté večer, kdy se policisté při noční službě rozhodli 

zkontrolovat řidiče automobilu Škoda Octavia, jedoucího ulicí Třebízského ve Slaném. Zapnuli 

výstražné světelné znamení s nápisem STOP, avšak řidič na to zareagoval tak, že šlápl více na plyn        

a začal ujíždět. Mířil do ulice V ráji a poté zpět do ulice Třebízského. Tam následně najel na silnici I. 

třídy číslo 16 směrem na Velvary, přičemž ručička na tachometru ujíždějícího vozu přesáhla v některých 

úsecích rychlost vyšší než 220 kilometrů v hodině. Poté u obce Uhy zběsilý řidič sjel na Nelahozeves, 

pak u Podhořan vjel na polní cestu, kde najel do díry, a z auta se začalo kouřit. Během krátké chvíle 

vozidlo začalo hořet. Posádka rychle vystoupila a dala se na útěk. Vrtulník nad nimi kroužil a hlídku 

navigoval, kde se nacházejí. Utíkající muže, ve věku pětatřicet a pětačtyřicet let, policisté vyzývali          

k zastavení, přičemž oba tak učinili a začali spolupracovat,“ informovala policejní mluvčí Michaela 

Richterová. 

Muži byli zajištěni a policisté je vytěžili na místě kvůli prvotním a zásadním informacím. Oba tvrdili,     

že vozidlo řídil nějaký známý, ale jméno si přesně nepamatují. 

Policisté se celou událostí zabývají a nadále budou usilovně pracovat na tom, aby zjistili, kdo vozidlo      

ve skutečnosti řídil. O shořelý automobil, z něhož zbyl jen skelet, se postarali hasiči. 

Připravil Bruno Vognič, kronikář 



 35 

Registrace pro běžce na Miřejovický půlmaraton byly spuštěny na webu: 

www.mkmirejovice.cz. Akce se koná v sobotu 30. července, podrobné informace 

přineseme v příštím vydání zpravodaje.  

Za MK Miřejovice zve Dana Burianová 

INZERCE (podmínky pro inzerci ve zpravodaji najdete na webu obce) 

Prodej slepiček 
Drůbež Červený Hrádek prodává slepičky Tetra hnědá, Dominant ve všech barvách, 

Green Shell typu Araukana a Dark Shell typu Maranska. 

Stáří 16 - 20 týdnů,  199 - 245,- Kč/ks. 

Prodej: Nová Ves – u pošty – 29. června 2022 v 11.35 hod. 

Výkup králičích kožek – cena dle poptávky. 

Info: Po-Pá 9.00 – 16.00 hod., tel. 601 576 270, 728 605 840 

www.drubezcervenyhradek.cz 

CHCETE UŠETŘIT ZA ENERGIE? 
Nabízím tímto pomoc s přípravou nabídky vhodné fotovoltaické elektrárny 

(případně kombinace s tepelným čerpadlem) na Váš dům včetně výpočtu množství 

vyrobené elektřiny a tím i úspory. 

Věděli jste, že elektřinu, kterou nespotřebujete nebo neuložíte do baterií, můžete 

prodávat zpět do sítě?  

Pomůžeme Vám také s vyřízením dotací NZÚ – na rodinný dům je to až 425 000 Kč, 

které Vám přispěje stát na realizaci. 

Stačí napsat na můj e-mail: david.kotulan@bidli.cz a společně vytvoříme nabídku,     

rozhodnutí bude pak na Vás.  

Stále máme volné kapacity a materiál a plánujeme instalace na letošní léto. 

David Kotulán – manažer technologií Bidli technologie smart s.r.o. 

http://www.mkmirejovice.cz/
mailto:david.kotulan@bidli.cz


 

28. května Rodinný den - fotbalové hřiště Nová Ves od 14 hodin 

28. května Komentovaná prohlídka vepřeckého mlýna - od 18:30 hodin 

28. května Divadlo KAM ČERT NEMŮŽE…, mlýn Vepřek - od 20 hodin 

2. června Vernisáž výstavy v Galerii mezi živly - Spolek seniorů - od 14 hodin 

9. června Schůze Spolku seniorů - od 14 hodin v Miřejovicích nebo v sále OÚ 

10. června Noc kostelů - Vepřek od 18 do 22 hodin 

15. června Zájezd Spolku seniorů - Radim, Ostrá, Kersko 

30. července Miřejovický půlmaraton 

7. srpna  Výlet Turistického klubu KUDYKAM  

13. srpna Dny lidové architektury Středoč. kraje - mlýn ve Vepřku 

17. září 2022 Novoveské posvícení - od 14 hodin na novoveské návsi 

23. - 24. září  Volby do místních zastupitelstev a do Senátu ČR 

  

 




